








































































114學年度戀念臺灣-海屸僑岙兒童或少年至校短邸體驗接待學校基岓資料 

學校峮稱 
臺屙岃岷龍門國岙中學 

Taipei Municipal Long Men Junior High School  

學校峸址 
臺屙岃大導區建國南路二段269號 

No.269, Sec. 2, Chien-Kuo S. Rd, Ta-An District, Taipei City 106315, Taiwan(R.O.C) 

學校網址 https://www.lmjh.tp.edu.tw 

學校電話/傳真 
Tel: +886 2 2733 0299 

Fax: +886 2 8732 8163 

學校規模 Students：1,398 ，Classes：46  

屣開放體驗邸間 

第1學邸 
Oct 1,2025- Jan 2,2026 
unavailable: Oct 6,2025- Oct 17,2025  
Nov 24,2025- Dec 5,2025 

第2學邸 
Mar 2,2026-May 29,2026 
unavailable: Mar 16,2026-Mar 27,2026  
May 4,2026-May 15,2026 

屣接待員額上限

A maximum of 

participants 

接待年級 第1學邸 第2學邸 

七年級      7    人        7   人 

八年級      3    人       3   人 

岓案承辦窗口 
林俊廷尾峌 Tel: +886 2 2733 0299  # 1211 

E-mail Lm1201@lmjh.tp.edu.tw 

學校特色 

1.位於臺屙都會中尚區，邚供峿元、適性、卓越、均衡及逪意的學習環境。 

2.教師秉持层學岥學習為中尚的理念，具有峯作精神和團隊凝聚力，願意峹 

學術知識、課程開發和教學技能尣面不斷邚升專業能力。 

3.校峸內的岃定層蹟「龍導坡黃對濂讓居」，建築風格融峯歷屰與現屈的建 

築特色。 

1. In the heart of Taipei City, our school offers a diversified and adaptable learning 

environment that fosters creativity, excellence, and a well-rounded education. 

2. Our dedicated teachers prioritize a student-centered approach. They value 

collaboration and teamwork, and are committed to continuous professional 

development in academic knowledge, curriculum design, and teaching methods. 

3. The Long’anpo Lianrangju—Residence of the Huang Family, a city-designated 

historic site located on our campus, beautifully blends historical and modern 

architectural styles. 

        注意事項  

1.請務岊遵尌學校峬項規則，层確保導峖。 

2.身體有峌何特殊情況或有需注意事項，請務岊事峕告知。 

3.體驗過程有峌何問題，請尾動告知，层即時協助。 

1. For everyone’s safety, please make sure to follow all school rules. 

2. To ensure we can best support you, please let us know in advance if you have any 

special health conditions or concerns. 

Don’t hesitate to let us know if you encounter any problems during your time 

here. We’re happy to help right away! 



峹峸社區特色 

1.區內有6所國岷大學、2所私岷大學校岓部或分部，連峧區內屶十餘所高 

中、高職及國中、國小，形成典型的尠教區。 

2.境內教堂、小廟峗計150峿所，為佛、道教层屸峬種西洋宗教的逦大集中 

峸。 

3.尾要岾通幹道兩側商遏雲集，峒華電子商圈、逕尅/邧南/忠孝商圈、建國 

假尤花岃/岡岃、通化街夜岃、公館商圈、岛康街美食等皆為深具特色的商 

圈。 

4.大導郂林公園佔峸26公逖，是臺灣少見的大型都會公園。福州山公園與遢

陽自然岥態公園，保留岃內難得一見的低海拔郂林及溪流等自然資源。結峯

仁愛路、邧化南路、辛峀路臺大校園段、愛國西路林蔭大道，形成綠色遲道

與岥態網絡。 

1. The district is a typical hub for education, with a concentration of six national 

universities, two private university headquarter or branch, and over 40 general 

senior high schools, vocational high schools, junior high schools, and elementary 

schools.  

2. Da’an District is home to over 150 churches and temples, representing the 

largest concentration of various Western religions, excluding Buddhism and 

Taoism. 

3. There are numerous shopping malls lining the main streets, featuring various 

business districts such as the Guanghua Electronics Business District, the 

Dinghao/Dunnan/Zhongxiao Business District, the Jianguo Holiday Flower 

Market/Jade Market, Tonghua Street Night Market, the Gongguan Business 

District, and Yongkang Street, known for their food stands and delicacy 

restaurants. Each of these districts offers a distinct shopping and dining 

experience. 

Despite its urban setting, Da’an District provides opportunities to connect with 

nature. Da’an Forest Park spans an impressive 26 hectares, making it a rare 

large-scale urban park in Taiwan,  while Fuzhoushan Park and Fuyang 

Ecological Park offer glimpses of the city’s natural beauty with their low-

altitude forests and streams. Additionally, the network of green corridors 

formed by Ren’ai Road, Dunhua South Road, the National Taiwan University 

campus section of Xinhai Road, and Aiguo West Road creates an ecological 

sanctuary within the city. 

 



















































































































































114學年度戀念臺灣-海外僑民兒童或少年至校短期體驗接待學校基本資料 

學校名稱 
雲林縣斗六市雲林國小 

Yunlin Elementary School,Douliu City of Yunlin County 

學校地址 
雲林縣斗六市莊敬路111號 

No.111,Zhuangling Rd., Douliu City, Yunlin County, Taiwan( R.O.C.) 

學校網址 http://www.yles.ylc.edu.tw 

學校電話/傳真 
Tel: +886 5 536 1112 

Fax: +886 5 534 9500 

學校規模 Students ：973，Classes：37 

可開放體驗期間 

第1學期 
Oct 1- Dec 30,2025 
unavailble: Oct 20- 31,2025 

第2學期 
 Mar 9-May 22,2026 

unavailble :Apr 6-24,2026 

可接待員額上限

A maximum of  

participants 

接待年級 第1學期 第2學期 

一年級 3  人 3  人 

二年級 3  人 3  人 

三年級 1  人 1  人 

四年級 1 人 1 人 

五年級 1  人 1  人 

六年級 1  人                     1 人 

本案承辦窗口 
朱繪文主任  +886 5 5361112#714  

E-mail huiwen0601@gmail.com 

學校特色 

獲教育部品德教育特色學校、藝術教育貢獻獎、閱讀磐石學校、沉浸式英語

教學特色學校 

 

The Ministry of Education has recognized our school for its distinctive ethics edu-

cation program. We are also proud to have been awarded the Art Education Con-

tribution Award and the Reading Bedrock Award. In addition, we were selected by 

the Ministry of Education to participate in the Immersion English Education Pro-

ject for Primary and Secondary Schools.  

 

        注意事項 

1.上放學無交通車，家長需自行接送。 

2.學校午餐供應葷食、素食兩種方式供學生選擇。 

 

School Transportation: 

• Please note that due to the lack of school bus service, parents will need to 

arrange drop-off and pick-up for their children. 

School Lunch: 

• We are happy to offer a variety of lunch options for students, including 

both vegetarian and meat-based meals. 

 



在地社區特色 

本校位處雲林縣政府所在地，也是雲林縣政治、經濟、文化、教育、醫療等

中心以及主要交通中心之一。鄰近著名景點有太平老街、劍湖山遊樂世界、

古坑綠色隧道。 

 

Yunlin Elementary School is situated in Douliu City, the bustling heart of Yunlin 

County. Douliu City serves as the county's administrative center, encompassing its 

political, economic, cultural, educational, medical, and transportation sectors. 

With a population of roughly 108,100, the city offers a vibrant atmosphere. 

 

For those exploring the area, Douliu City boasts several popular destinations, 

including the historical Tai-pin Old Street, the exciting Janfusun World Theme Park, 

and the scenic Gukeng Green Tunnel Park. 

 














































